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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

 
 

Felvéve Úny Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
2015. november 10. napján megtartott 

Közmeghallgatásáról 
 

 
 

 
Az ülés helye:   Művelődési ház 
  Úny, Kossuth L. u. 12. 
 
Az ülésen megjelentek: Pósfai József   polgármester 
  Hajdárné Molnár Elvira alpolgármester 
  Podhorszki Attila  képviselő 
   
  Kovács Gyuláné   jegyző 
 
A lakosság részéről:  A mellékelt jelenléti ív (1. melléklet) szerint 12 fő 
     

   
Az ülést vezette: Pósfai József   polgármester 
 
 
Pósfai József polgármester: Köszönti a megjelenteket, majd megnyitja az ülést és megállapítja, 
hogy az ülés határozatképes, az 5 megválasztott képviselő közül 3 fő jelen van.  
Az ülés vezetője ismertette a meghívó (2. melléklet) szerinti napirendet, amit elfogadásra javasolt.  
 
 

Úny Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
78/2015. (XI. 10.) ÚKÖKt. határozata 

A napirend elfogadásáról 

Úny Község Önkormányzata Képviselő-testülete az ülés napirendjét az alábbiak 
szerint fogadja el: 
1.) Állampolgári javaslatok, hozzászólások  

Levezető: Pósfai József polgármester 

Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
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 1.) Napirend tárgyalása 
 

Állampolgári javaslatok, hozzászólások  
 

Levezette: Pósfai József polgármester 
 
Pósfai József polgármester: Nem készült külön előadással, az eredeti elképzelés az volt, hogy ma 
a KÖZ hallgattassék meg. Viszont ha nehezen indulna a kérdezz-felelek, bevezetésként szívesen 
beszél a szennyvíz-szippantásban várható változásokról, vagy a várható szennyvíz-pályázatokról. 
 
Cserhalmi Andrea: Azért jött el, mert éppen a szennyvíz-csatornázási kilátásokról szeretne hallani. 
 
Pósfai József polgármester: Eddig a témában két pályázati fajtáról hallott. Az egyik az Európai 
Bizottság által elfogadott operatív programokon (2014-20.) belül a Környezeti és 
Energiahatékonysági Operatív Program (KEHOP). Ennek keretében már megjelentek pályázati 
kiírások, de ezekre sajnos 2000 lakos-egyenérték felett lehet pályázni. 
A másik lehetőség a KEM Vidékfejlesztési Programján belül a kistelepülések fejlesztési 
lehetőségeinek alpontján (7.2) belül lesz. Konkrétan a vidéki települések infrastrukturális 
eszközeinek fejlesztése 4. pontja írja le. E szerint a 2000 lakos-egyenérték alatti települések a 
megfelelő szintű szennyvíz-kezelésüket autonóm természeti szennyvízkezelési megoldással, vagy 
egyedi szennyvíztisztító kisberendezéssel valósíthatják meg.  
Az előzetes tervek szerint pályázhatnak civil szerezetek is. A lényeg, hogy a beruházásnak 
minimum 50 lakost kell érintenie. Önkormányzati pályázat esetén várhatóan nagyobb lesz a 
támogatás mértéke, minimum 75 %. Információi szerint 4-8 főre elég egyedi szennyvíztisztító 
kisberendezés bekerülési költsége jelenleg ~1 millió Ft. Ez azt jelenti, hogy az önerő ~250 ezer Ft 
lenne. Úgy gondolja, hogy ebbe az irányba kellene elindulni. Információi szerint jelenleg 3 db 
egyedi (családi) szennyvíztisztító működik a községben. Az üzemeltetési költsége (áramdíj) évi ~10 
ezer Ft. Nagy előnye, hogy sem szippantási-, sem csatornadíj nincs. A megtisztított víz élő 
vízfolyásba beleengedhető, vagy elszivárogtatható, de árasztásos öntözésre is hasznosítható. A 
szilárd végtermék komposztálható. Ennek a községszintű alkalmazásával egy aggálya van, hogy az 
üzemeltetési, karbantartási előírások betartására sajnos nem mindenki lenne alkalmas. Egy közös 
karbantartó (pl. közmunkás) brigáddal kezelhető lenne ez is. 
Úgy gondolja, hogy ha lesz pályázati kiírás mindenképpen pályáznia kell, önkormányzati szinten. A 
kiírás ismeretében tájékoztatják a lakosságot és felmérik az igényt. 
Utoljára, amikor pályáztak a teljes települést érintő szennyvízhálózat és tisztító megépítésére ~500 
millió Ft-os költségvetés készült. Az egyedi szennyvíztisztító kisberendezéses technológia községi 
szinten fele annyiba kerülne. 
 
Tóth Ferenc: Nem tudja, hogy a községben milyenek a kábeltv vételi viszonyai, de ahol Ő lakik 
(Bercsényi utca), ha párás, esős idő van, a közszolgálati adókat egyszerűen nem tudja nézni. A 
szolgáltató a pénzt szedi, de minőség meg rosszabb, mint amikor az önkormányzat volt a 
tulajdonos. 
 
Pósfai József polgármester: Ismeri a problémát, de azt kérné, hogy telefonon keressék meg a 
szolgáltatót, mert lehet, hogy neki el sem hiszik az állandó sirámait. Jelenleg neki sincs nagyobb 
joga, mint bármely előfizetőnek, de ennek ellenére megígéri, hogy írásban megkeresi a tulajdonost. 
Úgy gondolja, hogy piacgazdaságban a szolgáltatónak nem csak kötelessége, sokkal inkább érdeke 
az előfizetők megtartása. 
Reálisan nézve az új tulajdonos hajtott végre fejlesztéseket, minek következtében a szolgáltatás 
minősége összességében javult. Tapasztalata szerint a földfelszínileg sugárzott adókkal (M1, M2, 
M4, Duna, TV2, RTL Klub) van minőségi probléma. Ennek az is oka, hogy Únyon a földfelszíni 
sugárzás vételi viszonyai –kivéve a magasan fekvő területek- rosszak. Aki veszi a Béke, Kossuth 
Lajos utcákban a földfelszíni digitális sugárzást az tisztában van ezzel. A fentiek miatt a 



 4 

fejállomásra a halottas ház melletti antennáról jön le a jel. Ez van szétosztva a hálózaton.  
Az eredeti elképzelések szerint az új tulajdonos ez év végére ígérte, hogy Únyig kiépíti az optikai 
kábelt, és akkor ugyanazok a szolgáltatók (kábeltv, telefon, internet) és ugyanannyiért elérhetőek 
lesznek, amik a többi településen. Ez idén már nem készül el, mert az első körben megtervezett 
nyomvonalat a közútkezelő nem fogadta el, így újra kellett terveztetni a vezeték kiépítését, amit 
még engedélyeztetni is kell. 
Meggyőződéssel ezek után már türelmet sem mer kérni az előfizetőktől. Mindenki döntsön saját 
belátása szerint. Jómaga kivárja az optikai kábel kiépítését, addig nem keres másik szolgáltatót. 
 
Garai Mária: Határ utcában az út olyan amilyen. Sokan használják azt az utcát. Az 
önkormányzaton kívül más nem csinál abból problémát, hogy karban tartsa. Két major van az utca 
végén, az miatt nagy a forgalom. Ő már nem hajlandó önerőből az útra költeni, de szeretné, ha nem 
gödrökön keresztül kellene közlekednie. 
 
Pósfai József polgármester: A lakosságot nem lehet arra kényszeríteni, hogy önerőből felújítsa az 
önkormányzati utat, de ha valaki saját elhatározásból megteszi, mint ahogy tették a Határ utca lakói 
is, azt csak megköszönni tudja. Annyit tud ígérni, hogy a következőn testületi ülésen felhatalmazást 
kér kőzúzalék vásárlására, a kátyúk betöméséhez. 
 
Garai Mária: A Paskomban nyáron már rendszeresnek mondható fesztivált tartanak, ami első 
sorban az arra lakókat zavarja. A lakosságot miért nem tájékoztatják az idejéről. Sok ember jön ide 
olyankor külföldi is. A helyieknek csak gondot okoznak a viselkedésükkel.  
 
Kovács Gyuláné jegyző: Írásos bejelentés kapott a rendezvény előtt pár nappal, mely szerint egy 
egyesület évzáró összejövetelét tartják a Paskomban. A rendezvény nem engedélyköteles, ettől 
függetlenül a szakhatóságoknak és a rendőrségnek megküldte a bejelentés másolatát, esetleges 
ellenőrzés céljából. Ha rendbontást tapasztalnak, vagy nagy a zaj, a rendőrséget értesítsék, 
amennyiben jövőre is lesz ilyen rendezvény. 
 
Steinmann Vilmos: 10 éve lakik itt a Béke utca és a Fenyves utca járda nélküli szakaszán a 
gyalogos közlekedés egyszerűen életveszélyes. Néhány napja a Vízmű előtt az árokba csúszott egy 
teherautó. Kérdezi, hogy mikorra várható az út felújítása és járdaépítés? 
A községben lényegesen megnőtt az átmenő kamionforgalom. A rossz út következtében fokozott 
veszélyt jelen az út menti lakóházakra a teherautók okozta rezonancia. Legalább a 
sebességkorlátozás betartását kellene ellenőrizni. 
 
Podhorszki Erzsébet: Csatlakozva az előtte szólóhoz, kérdezi, lehet-e olyat kérni, hogy valakik 
ellenőrizzék az átmenő kamionforgalmat? 
 
Pósfai József polgármester: A községen átmenő állami közút nem került a 2020-ig felújítandó 
utak listájába. Addig csak a toldozása foltozása várható. 
Szerinte, ha rangsorolnának, a község gyalogosforgalom tekintetében legkritikusabb szakasza, a 
Bercsényi utca járda nélküli része. Ettől függetlenül teljesen jogos a megfogalmazott igény. Viszont 
tudni kell, hogy az említett utcák állami közút részét képezik, amik egy helyrajzi számot képeznek. 
Sajnos a járdák, illetve azok helye a csapadékvíz elvezető árkokkal egyetemben az út szerves részét 
képezik. Így az említett szakaszokon új járdát építeni csak kiviteli terv birtokában lehet, amihez a 
tulajdonos, illetve az út kezelője a hozzájárulását adja. Sajnos több helyen az utca keskenysége 
miatt szabvány alóli felmentést kellene kérni, vagy megszélesíteni a közutat úgy, hogy a járda alatt 
csapadékvíz elvezető csatornát is kellene építeni. Ezek a munkafolyamatok meg annyira 
megsokszorozzák a kivitelezési költségeket, hogy szinte esélytelen pályázati támogatást elnyerni. 
Ezért nem folytatódott a Bercsényi utcai járdaépítés, és ezért nem került kiépítésre járda több 
évtizede az említett szakaszokon. Szerinte csak egy teljes, átfogó, útfelújítási program keretében 
lehetne kezelni a problémát, ehhez meg mindenképpen kell az Állam jó szándéka is. 
Ismeri azokat a lakossági véleményeket, mely szerint a község átmenő kamionforgalma lényegesen 
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megnőtt. Sajnos az aktuális törvények szerint súlykorlátozó, tiltó táblával nem lehet kitiltani a 
kamionokat. Amik kint voltak ezért kerültek leszerelésre. Az útdíj kiszélesítése következtében az a 
szabály, hogy a telephelyről, illetve a rakodási helyről a legrövidebb úton díjköteles útra kell 
felhajtaniuk. Büntetni csak azokat lehet, akik ennek nem tesznek eleget, illetve akik az útdíj fizetési 
kötelezettség megkerülése céljából közlekednek a községen átmenő állami közúton. Ennek 
ellenőrzése rendőrségi feladat, a kötelező sebesség betartásának az ellenőrzésével egyetemben. 
Tekintettel az út átmenő forgalmának a nagyságára a Rendőrség nem nagyon tud több 
sebességmérést beiktatni a község területén, de annyit megígér, hogy jelzi az észrevételeket a 
körzeti megbízottnak. 
 
Cserhalmi Andrea: Telekkönyvi megosztással is foglalkozó vállalkozásban dolgozik, ezzel 
kapcsolatban felajánlja a segítségüket. 
 
Pósfai József polgármester: Köszönettel vette a felajánlást. 
 
Rubner Rudolf: A fővárosban találkozott olyan plakátokkal, ahol az únyi fesztivál meg volt 
hirdetve. 
A pincesorra vezető útról a Bercsényi utca úttestén folyik tovább a víz, mert magas a padka és nem 
tud belefolyni az árokba. 
A Bercsényi utcában két helyen is tüskés bozót akadályozza az út menti gyalogosforgalmat. 
 
Tóth Ferenc: Nem lenne annyira veszélyes a gyalogos közlekedés a Bercsényi utcában, ha az 
ingatlantulajdonosok lemetszenék a közútra kinövő fákat, cserjéket, főleg a menetirány szerinti jobb 
oldalon. 
 
Pósfai József polgármester: Helyszíni szemlét tartanak, és ha valóban probléma a probléma, 
felszólítják a tulajdonosokat. 
 
Podhorszki Erzsébet: Házhoz megy-e idén is a Mikulás? 
 
Pósfai József polgármester: A válasza röviden igen. 
Megköszöni a jelenlévők aktivitását. Sajnálja, hogy nem tudott minden felvetésre olyan választ 
adni, amit a kérdezők szerettek volna kapni.  
Azt tudja ígérni, hogy a rendelkezésre álló önerőt a pályázati kiírások ismeretében a lehető 
leghatékonyabban kívánják felhasználni. 
 
Az ülésen több kérdés, hozzászólás, javaslat nem hangzott el. A polgármester megköszönte a 
megjelenést, majd az ülést 18 óra 15 perckor bezárta.  
 

 
K.m.f. 

 
 

 
Pósfai József 
polgármester 

 
 

 
 

 
 

 Kovács Gyuláné 
jegyző 
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1. melléklet: Jelenléti ív 
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2. melléklet: Meghívó 
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Meghívó 
 

Tisztelt Lakosság! 
 

Úny Község Képviselő-testülete nevében tisztelettel meghívom  
a 2015. november 10-én (kedden) 17 órai kezdettel tartandó 

KÖZMEGHALLGATÁSRA 
 
Közmeghallgatás helye:  Művelődési ház Úny, Kossuth Lajos u. 12. 

Napirendi javaslat:  

1.) Állampolgári javaslatok, hozzászólások  
Levezető: Pósfai József polgármester 
 

Kérem, megjelenésével és javaslataival tisztelje meg rendezvényünket! 
 
Úny, 2015. november  

Tisztelettel: 

 
                                            Pósfai József 
                                              Polgármester 

 


